
Iz kranjskega šolskega okraja . (Konec). Dalje 
poroča g. L. J e l e n e c v imeni odbora o premeni 
§ 10. društvenih pravil, kateri določuje letnino za 
vsakega društvenika. Ustanovni občni zbor je bil 
sklenil letnino nastaviti na 2 gld.. kar se je neka

terim zdelo preveč, a od druge strani se je poudar

jalo, da bode društvo moralo pričeti prirejevati knjiž

nico, kupovati muzikalije. najeti v Kranji sobo i. t. d. 
Pri drugi skupščini se je že stavil predlog za nakup 
nekaterih muzikalij. Temu predlogu so ugovarjali, 
češ, vsaj imamo okrajno učiteljsko knjižnico in do

tični odbor bo preskrbel tudi take muzikalije. katere 
bo društvo potrebovalo in ondi izposojevalo. Res smo 
sklenili postavljati umrlim društvenikom nagrobne 
spomenike, a dal Bog, da bi to društvu še dolgo ne 
prizadjalo nobenih stroškov. Pač se je odbor bavil z 
vprašanjem, bi ti ne bilo mogoče ustanoviti podporne 
zaloge za društvenike, a ni si upal s takim predlogom 
stopiti pred skupščino pri sedanjih razmerah glede 
na pičle dohodke. Ker je odbor za zdaj to misel 
opustil, nasvetuje poročevalec, da se § 10. glasi v 
prihodnje takole: Letnino za vsakega društvenika do

loči za vsako leto posebej glavna skupščina itd. Za 
leto 1891/92. nasvetuje 1 gld., kar skupščina odobri. 

Peta točka dnevnega reda je bilo poročilo g. J. 
R e ž e k a »o uredbi učiteljskih plač na Kranjskem«. 
G. poročevalec pravi, da se novi šolski zakon o naših 
plačah še dosti lepo glasi: 700, 000 itd. je že nekaj, 
če vse to gledamo od daleč; če pa pogledamo uvr

stitev, tiste °/o, pokaže se nam šele v pravi luči. To 
uredbo primerja hiši z lepo streho, a spodaj je vsa 
raztrgana in razpala. Tudi nam so začeli zboljševati 
plače od zgorej, tistim so še dodali, kateri so že do 
sedaj nekoliko bolje izhajali, tistim pa, kateri so stra

danja navajeni, naj stradajo še dalje. Z dovršeno 
uredbo učiteljskih plač se bode pospeševalo kruho

borstvo. G. poročevalec je za to, da bi se plače ure

dile po službenih letih. Ko bi napravili 4 plačilne 
razrede s 500, bOO. 700. 800 gld.. v katere naj bi se 
pomikali učitelji po službenih letih, koliko nedostatkov 
bi odpravili na mah. Izreku nekega deželnega po

slanca , da bi se vsled take uredbe polenih starejši 
učitelji, proteslujeino najodločneje. Poročilo je bilo 
sprejeto z odobravanjem. 

G. Luznar dostavi, da bi prosili samo za dva 
razreda, čemur se je ugovarjalo. G. Pezdič pa nasve

tuje. da bi društvo stopilo v dogovor z drugimi uči

teljskimi društvi na Kranjskem, da bi se zedinili in 
solidarno postopali o tej stvari, kajti nič nam ni bolj 
škodovalo kot to , da so bile razne prošnje za zbolj

šanje plač tako diametralno različnega obsega. Ta 
predlog zbor sprejme soglasno. 

Šesta točka dnevnega reda je bilo poročilo g. 
Fr. L u z n a r j a »o gojitvi vrtnic v šolskih vrlih . 
Najprej dokazuje g. poročevalec, kako dobro sredstvo 

Društveni vestnik. 
za izobraževanje mladine je vzgojevanje cvetic. Tu se 
privadi otrok sam reda, točnosti, potrpežljivosti in 
vstrajnosti. Zato naj bi imela vsaka hiša, prav po

sebno pa vsaka šola majhen cvetličnjak, kjer bi ne 
smeli pogrešati kraljice vseh cvetic — vrtnice. Malo 
skrb in mali trud poplača nam vrtnica tako bogato 
s prekrasnim cvetjem in vonjavo, da komur se je 
jedenkrat omilila, ostane ji zvest do groba. Dalje je 
govoril g. poročevalec o gojitvi vrtnic, pokazal prak

tično okuliranje ali cepljenje z očesom, našteval opra

vila, kalera ima vrtnar z vrtnicami med letom ter 
imenoval najlepše in najbolj priljubljene vrste vrtnic. 

Skupščina je bila prav hvaležna g. poročevalcu 
za njegovo poročilo, kar je naznanjala z živahnim 
odobravanjem. 

Na to prebere predsednik pismo g. Volariča, ka

teri priporoča svoje skladbe v marljivo nakupovanje. 
Pri posameznih nasvetih oglasi se g. D e b e l j a k 

ter nasvetuje, da bi se skupščina danes dogovorila o 
kandidatih za deželno učiteljsko konferencijo, ker je 
želeti, da bi pri tako važni stvari postopali soglasno

On predlaga gg, Jelenca in Likožarja. 

Potem se je vršila volitev v društveno vodstvo

Odbor se je takoj po glavni skupščini takole kon

stituiral: L. J e l e n e , predsednik, A. L i k o z a r , na

mestnik. Fr. L u z n a r , tajnik, M. D e b e l j a k , na

mestnik. .1. R e z e k , blagajnik, I. J e z e r š e k , pevo

vodja, A. K m e t . namestnik. 
Slednjič se zahvaljuje predsednik vsem navzočnim, 

da so se blagoizvolili udeležiti denašnjega zborovanja; 
prav posebno se pa zahvaljuje gg. poročevalcem za 
njihov trud ter sklene ob 12. skupščino s trikratnim 
živio in slava na presvetlega cesarja. —c. 

Iz radovljiškega okraja. (Iz n a š e g a d r u š t v a ) . 
Dne 22. tnal. srpana — takoj po konferenciji — je 
bil izvanredni občni zbor okrajnega učitelskega dru

štva. V imeni odbora nasvetuje predsednik Kovšca, 
naj društvo č. g. J. A l j a ž a , našega dosedanjega 
okrajnega šolskega nadzornika, voli častnim udom. 
Utemeljujoč ta predlog naglasa . da je g. župnik pri 
vsaki priliki pokazal, da mu je blagor učiteljstva na 
srci, da je pravi in odkriti prijatelj učiteljev, posebno 
pa, da je z veseljem vedno podpiral naše društvo, 
bodisi duševno (s skladbami), bodisi materijelno (z 
darovi i. Zbrani udje učitelji navdušeno pritrdijo temu 
predlogu. Potem g. nadzorniku izroči krasno izdelano 
diplomo, katero je zrisal g. Simon' iz Lesec. Č. g. 
Aljaž se na lo — vidno ginjen — s toplimi in pre

srčnimi besedami zahvaljuje za to čast trdeč, da bode 
vedno z veseljem podpiral društvo po svojih močeh. 

—*. 

Iz kranjskega okraja . V a b i l o k zborovanju 
»učiteljskega društva za kranjski šolski okraj«, katero 



bode 13. t. m. ob 10. dopoludne v mestni dvorani v 
Kranji. 

V s p o r e d : 
I.) Razgovor o vprašanjih, ki stoje na dnevnem 

redu letošnje deželne učiteljske konferencije. Poro

čevalci gg. Kragl, Levičnik. Likozar, Vavken. 
2.) Nasveti. 
K obilni udeležili vabi najuljudneje odbor. 


